



Asia and Africa Today. 2013-2021

ISSN 0321--5075

URL - <http://asaf-today.ru>

All right reserved

Issue №7 Volume 720. 2017

PROBLEMS AND PROSPECTIVE OF URBANIZATION IN CHINA

Ilya G. Chubarov

Abstract

Massive urbanization is the most visible manifestation of the Chinese economic miracle. However the traditional competitiveness factors are close to their limits. Chinese government has relied on urbanization as the motor of a new model of economic growth, which to be based on rising purchasing power on the local market. To maintain the same level of the migrants flow from rural to urban areas the government has gone as far as almost completely abolish many of the restrictions of registration system. Notably, the division between urban and rural residence has gone, giving free access to social services to millions of migrants via residence permit mechanism. Government eased and unified criteria for getting registered at new place of residence.

Keywords list (en): urbanization, China, reforms, inequality, cities

Date of publication: 01.07.2017

Citation link:

Chubarov I. PROBLEMS AND PROSPECTIVE OF URBANIZATION IN CHINA // Asia and Africa Today. – 2017. – V. 720. – Issue №7 С. 21-27 [Electronic resource].

URL: <https://asaf-today.ru/s0321-50750000616-3-1-ru-313/> (circulation date: 26.10.2021).

No orders found

ПРОБЛЕМЫ И ПЕРСПЕКТИВЫ КИТАЙСКОЙ УРБАНИЗАЦИИ

Чубаров Илья Георгиевич

Аннотация

Массированная урбанизация является наиболее зримым воплощением китайского экономического чуда. Однако несмотря на по-прежнему впечатляющие темпы роста ВВП, традиционные факторы конкурентоспособности близки к исчерпанию. В этих условиях правительство сделало ставку на урбанизацию как мотор новой модели экономического роста, основанной на покупательной способности богатеющего населения. Для поддержания на прежнем уровне потока мигрантов из села в город был дан старт беспрецедентным по масштабу реформам. Ушло в прошлое существовавшее более полувека разделение на городскую и сельскую прописку, благодаря введению вида на жительство свободный доступ к социальным услугам получили десятки миллионов мигрантов, существенно упрощены и стандартизированы правила получения прописки на новом месте.

Ключевые слова: урбанизация, Китай, реформы, неравенство, города

Дата публикации: 01.07.2017

Ссылка для цитирования:

Чубаров И. Г. ПРОБЛЕМЫ И ПЕРСПЕКТИВЫ КИТАЙСКОЙ УРБАНИЗАЦИИ // Азия и Африка сегодня. – 2017. – Т. 720. – Выпуск №7 С. 21-27 [Электронный ресурс]. URL: <https://asaf-today.ru/s0321-50750000616-3-1-ru-313/> (дата обращения: 26.10.2021).